

MEDIA RELEASE

For Immediate Release
February 2, 2024

Upcoming Student Transportation Changes

(Thunder Bay, ON) The Conseil scolaire de district catholique des Aurores boréales, Thunder Bay Catholic District School Board, Lakehead Public Schools, Conseil scolaire du Grand Nord and Student Transportation Services of Thunder Bay were advised by the Ministry of Education of a new transportation funding formula in 2023. This new funding formula affects the student transportation capacity provided to the three school boards by Student Transportation Services of Thunder Bay. Due to the funding formula imposed by the Government of Ontario, current student transportation changes will be in effect beginning September 1, 2024, for the three Boards.

In the new funding formula developed by the Government of Ontario, most student transportation eligibility distances have been doubled from that of our current transportation eligibility distances.

As of September 1, 2024, the student transportation eligibility distances to and from school will be as follows:

- Junior Kindergarten and Senior Kindergarten: minimum 800 metres (current 400 metres)
- Grades 1 to 3: minimum 1.6 kilometres (current 800 metres)
- Grades 4 to 8: unchanged at 1.6 kilometres
- Grades 9 to 12: minimum 3.2 kilometres (current 1.6 kilometres)

The upcoming changes to transportation eligibility distances may affect families who reside less than these Government of Ontario distance funding standards. Local school boards and Student Transportation Services of Thunder Bay understand that this news may present challenges for some families. It is our hope that the advanced notice prepares families for the upcoming change.

COMMUNIQUÉ DE PRESSE

Pour diffusion immédiate
2 février 2024

Changements à venir pour le transport des élèves

(Thunder Bay, ON) Le Conseil scolaire de district catholique des Aurores boréales, le Conseil scolaire du Grand Nord, le Thunder Bay Catholic District School Board, le Lakehead Public School Board, le Conseil scolaire du Grand Nord et le Consortium de transport de Thunder Bay ont été informés par le ministère de l'Éducation d'une nouvelle formule de financement du transport en 2023. Cette nouvelle formule aura un impact sur la capacité de transport des élèves fournie par le Consortium aux trois conseils scolaires.

Ainsi, des changements sur les distances d'admissibilités seront en vigueur à compter du 1^{er} septembre 2024 pour les trois conseils scolaires.

Les nouvelles distances d'admissibilité au transport des élèves pour se rendre à l'école et en revenir seront les suivantes à partir de la prochaine rentrée scolaire :

- Maternelle et jardin d'enfants : 800 mètres (actuellement 400 mètres)
- De la 1^{re} à 3^e : 1,6 km (800 mètres actuellement)
- De la 4^e à la 8^e année : 1,6 km (pas de changement)
- De la 9^e à la 12^e année : 3,2 km (1,6 kilomètre actuellement)

Cette révision des distances d'admissibilité au transport affectera les familles qui résident dans les limites de nouveaux critères d'admissibilité au transport mis en place par le gouvernement de l'Ontario. Les conseils scolaires et le Consortium de transport des élèves de Thunder Bay comprennent que cette nouvelle peut représenter un défi pour certaines familles.

Nous espérons que cet avis préalable préparera les familles au changement à venir.